

北京大学·中国

經濟科學

ECONOMIC SCIENCE

2014年第3期（总第201期）

ISSN 1002-5839



PEKING UNIVERSITY, CHINA

目 录

破解中国经济增长之谜

——来自人口结构变化的解释.....刘铠豪 刘渝琳（5）

人民币汇率变动的收入分配效果研究

——基于厂商价格加成模型的理论和实证分析.....李 颖 钱 程 王海兵（22）

一般均衡框架下的养老保险与公共债务研究.....张晓娣（34）

收入不确定性的度量及其对农村居民消费行为的影响研究.....陈 冲（46）

股市流动性与宏观经济

——有关中国股市的新证据.....王东旋 张 峥 殷先军（61）

中国多层次资本市场间非线性关联效应研究：兼论资本市场成熟度

.....方 意 谢晓闻（72）

审慎性监管有助于改善银行效率吗？

——基于门限模型的实证研究.....魏 琪 傅 强 林荫华（85）

高管离职、继任与企业的盈余操纵

——基于应计项目操控和真实活动操控的研究.....李增福 曾晓清（97）

文化特征与冲突对中国企业 OFDI 投资策略影响研究

.....黄凌云 杨 娜 王 珏（114）

CONTENTS

The Mystery of China's Economic Growth: An Explanation from Demographic Changes
..... Liu Kaihao and Liu Yulin (5)

Analysis on the Effects of RMB Exchange Rate on Income Distribution; by
Firms Price Mark-up ModelLi Ying, Qian Cheng and Wang Haibing (22)

Pension System and Public Debt in A General Equilibrium Framework
.....Zhang Xiaodi (34)

Impact of Income Uncertainty on the Rural Residents' Consumption Behavior
..... Chen Chong (46)

Macro-economy Lags behind the Stock Market Liquidity
.....Wang Dongxuan, Zhang Zheng and Yin Xianjun (61)

A Nonlinear Research on the Interdependence of China's Multi-level Capital Market:
How to Measure the Maturity of Multi-level Capital Market
..... Fang Yi and Xie Xiaowen (72)

Can Prudential Regulation Help to Improve Bank's Efficiency?
An Empirical Research Based on Threshold Model
.....Wei Qi, Fu Qiang and Lin Yinhua (85)

Earnings Management Surrounding Top Executive Turnover; Based on
Manipulations of Accruals and Real Activities Li Zengfu and Zeng Xiaoqing (97)

Research on the Impact of Host Countries' Cultural Characteristics and Differences on the
Investment Strategies of Chinese OFDI Huang linyun, Yang Na and Wang Jue (114)



經濟科學

ECONOMIC SCIENCE

- 全国中文核心期刊（经济学类）
- 中国社会科学引文索引（CSSCI）来源期刊
- 中国人文社会科学核心期刊
- 国家社科基金资助期刊

国内刊号：CN11-1564/F

国际刊号：ISSN1002-5839

国内邮发代号：2-840

国外代号：BM262

每期定价：18元